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Friluftsråd Søhøjlandet omfatter Hedensted, Horsens, Silkeborg og Skanderborg Kommuner 

Den 14. januar 2022 
 
 
Referat fra bestyrelsesmøde i Friluftsråd Søhøjlandet 
 

Torsdag d. 13. januar 2022 kl. 19.00 
 

Sted: Virtuelt på Teams. 
Afbud: Lars Krogh 
                  
 Dagsorden: 
 

1. Godkendelse af dagsorden. 
Godkendt 

 
2. Godkendelse af referat fra møde 9. december 2021 

Godkendt 
   

3. Planlægning af årsmøde 
Tidspunkt, sted, attraktion, valg, temagrupper 
Der var enighed om at udsætte årsmødet til maj måned.  
Vi talte om enten den 12. maj eller den 19. maj kl. 18. Jan undersø-
ger, om Flemming fra hovedkontoret kan én af disse dage. 
Vestbirk elværk blev foreslået som location. Måske kombineret med 
rundvisning på værket. Derudover bål, måske pizza i mobile pizzaov-
ne. Vi blev også enige om, at årsmødet også er sommermøde, og vi 
derfor ikke holder et særskilt sommermøde. 
Når tid og sted er endeligt fastlagt, skal invitationen, som udsendes 
af sekretariatet, så bredt ud som muligt fx via hjemmeside, FB, pres-
semeddelelse, Kultunaut mv.  

 
4. Planlægning af det næste år 

Forslag til aktiviteter: 
Der er regionsseminar den 29. – 30. april i Laugesens Have ved 
Spjald. Alle er inviteret.  
Carrie arbejder på et samarbejde med andre spejdergrupper, som 
også er med i lokale friluftsråd til gensidig inspiration mv. 
 

5. Sager: 
- Nyt fra Friluftsrådet: 

FR skal igen have ny formand, fordi formanden har fået nyt job.  



 

 

Det er aftalt, at lokale FR har mulighed for at deltage i åbne ef-
termøder efter centrale bestyrelsesmøder online. Her kan der stil-
les spørgsmål til de emner, der har været drøftet på møderne 
Jan gjorde opmærksom på, at der via hjemmesiden er adgang til 
Microsoft Office, hvis man ikke selv har en adgang. 

- Fredningsnævnsafgørelser: 
Se postkassen for diverse afgørelser 

- Gårdprojekt i Silkeborg: Jørgen fortalte, at han har talt med de 
nye ejere, der har købt en landejendom ved Gudenåen, om deres 
tanker med stedet. Ideen er at opbygge et fællesskab i lighed med 
Friland på Djursland. Dvs. de vil udbyde jordlodder, som kan an-
vendes til dyrkning af grøntsager mv. Desuden ønsker de også at 
udvikle forskellige oplevelsestilbud fx et stort udsigtstårn af træ. 
De afholder åbent hus den 23.-24. januar og Jørgen deltager. For-
inden er der arrangeret en gåtur med Naturfredningsforeningen og 
FR. 

- Adgangssager: Dette er årets tema, og der er udarbejdet en app, 
som borgerne kan anvende til at anmelde fx adgang forbudt-skilte. 
Anmeldelserne sendes direkte til den berørte kommune, som har 
ansvaret for sagsbehandlingen. Både John og Jørgen har modtaget 
sager til kommentering, og de kan fortælle, at kommunerne bru-
ger mange ressourcer på sagsbehandlingen. 

- Jan fortalte, at der fortsat arbejdes videre på forslaget om at om-
danne Klostermølle og Vestbirk til naturpark. Jan har været til mø-
de, og der arbejdes på at få positive, politiske tilkendegivelser til 
projektet. Ideen fremkom, fordi begge attraktioner er på salgsli-
sten hos Naturstyrelsen, og det vil være synd og skam, hvis der 
sker salg til private, så offentligheden ikke længere har adgang, 
eller hvis områderne ikke bliver solgt og i stedet forfalder. 

 
6. Ajourføring af opgaveoversigt/orientering om igangværende 

sager. 
• Intet at bemærke siden sidst 

 
7. Eventuelt   

- Jan søger om medlemskab hos brugerrådet for sejllads på Guden-
åen.  



 

 

- Jan har været til møde i Grønt råd i Horsens. Mødet handlede om 
biodiversitet, og Jan kunne ikke undlade at bemærke, at biodiversitet 
under vandet også er væsentligt. Han fortalte også om stenudlæg-
ningen i Horsens Fjord i november, som vi hørte om på sidste møde. 
Jørgen spurgte, om Horsens har en biodiversitetspolitik eller strategi. 
Det har både Silkeborg og Hedensted. I Horsens har de ansat en hu-
manist, som skal mobilisere befolkningen til at medvirke til at øge 
biodiversiteten. John fortalte, at de i Skanderborg arbejder med bio-
diversitet fx med projektet 1000 træer, som nu nærmere er 2500 
træer i Galten/Skovby-området. 
 
- Næste møde: 24. februar kl. 19 på Vestermølle 

 
Referent: Hanne  


